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Følgende faste medlemmer møtte: 
Navn Funksjon Representerer 
Ståle Refstie Ordfører AP 
Janne Merete Rimstad Seljebø Medlem AP 
Bjørn Røkkum Medlem AP 
Anisa Ali Aden Medlem AP 
Lusie Gjersvoll Medlem AP 
Malene Aaram Vike Medlem AP 
Trygve Stavik Medlem AP 
Jonny Meland Medlem AP 
May Jorid Strand Medlem AP 
Edgar Normann Gundersen Medlem AP 
Arne Magne Rønningen Medlem AP 
Erling Outzen Medlem SV 
Arne Christen Drøpping Medlem KRF 
Jørgen Inge Singsdal Medlem SP 
Eystein Endreson Opdøl Medlem SP 
Tone Hustad Medlem H 
Stig Rune Andreassen Medlem FRP 
Lill-Elin Vangen Medlem FRP 
Erling Rød Medlem FRP 

 
Følgende medlemmer hadde meldt forfall: 
Navn Funksjon Representerer 
Jorunn Ellinor Silseth Medlem AP 
Synnøve Helland Medlem SP 
Einar Mo Medlem SP 
Bjørn Flemmen Steinland Medlem AP 
Marit Selfors Isaksen Medlem AP 
Sander Løken Berntsen Medlem AP 



Jonas Bjørnson Koksvik Medlem SV 
Maja Solli Medlem V 

 
Følgende varamedlemmer møtte: 
Navn Møtte for Representerer 
Laila Rønningen Bjørn Flemmen Steinland AP 
Arve Baade Marit Selfors Isaksen AP 
Ole Furu Sander Løken Berntsen AP 
Anne Grethe Kjelstad Jorunn Ellinor Silseth AP 
Eli Smisetfoss Jonas Bjørnson Koksvik SV 
Halvard G Hagen Einar Mo SP 
Marit Hjellmo Synnøve Helland SP 
Steinar Husby Maja Solli V 

 
Merknader 

I. Spørrehalvtimen 
 Erling Rød: spørsmål om uryddighet rundt Kristiansund og Nordmøre Havn IKS 

og valg av representant til representantskapet.  Rådmann Randi Dyrnes svarte. 
 Halvard G. Hagen: spørsmål om hvordan tenkes den nye veilederen fra KS 

anvendt med tanke på informasjon om og styrking av ytringsfriheten og 
varslingsmulighetene i Sunndal kommune.  Personalsjef Ildri Solbakk svarte. 

 Jonny Meland: spørsmål om når saken om målform i Gjøra skolekrets kommer 
til politisk behandling.  Skolesjef Liv Ingrid Horvli svarte. 

 Stig Rune Andreassen: etterlyser sak om evaluering av ny renovasjonsordning, 
som skulle komme opp høsten 2017.  Rådmann Randi Dyrnes svarte. 
 

II. Orienteringssaker 
 Ordfører Ståle Refstie orienterte om status for arbeidet mot nedlegging av 

Sunndal asylsøkermottaket og det videre politiske arbeidet framover.   
Personalsjef Ildri Solbakk orienterte om nedbemanningsprosessen, som er inne 
i den avsluttende fasen.  Det er blitt gitt tilbud til noen av de berørte om annen 
stilling i kommunen med svarfrist i dag, 22.11.2017.  Planen er at brev om 
oppsigelser vil gå ut i morgen, 23.11.2017. 

 Ordfører Ståle Refstie orienterte om arbeidet med eiendomsbeskatningen på 
verk og bruk. 

 

Habilitetsvurderinger: 

- I Sak 88/17: Ordfører Ståle Refstie ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at 
han sitter som styreleder i Sunndal Næringsselskap AS (SUNS).  Rådmannen vurderer 
Ståle Refstie som habil da saken er et viktig strategisk prosjekt for kommunen samt at 
SUNS ikke er direkte part. 

- I sak 89/17: Ordføreren ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han sitter 
som styreleder i SUNS.  Rådmannen vurderer Ståle Refstie som habil i saken da den er 
strategisk viktig for kommunen samt at SUNS ikke er direkte part. 

 



 

Permisjoner: 

- Lusie Gjersvoll ble innvilget permisjon fra kl. 15.00 
 

Dokument lagt ut i møtet: 

- Forslag til møteplan 2018. Kommunestyret ble bedt om å rette eventuelle innspill til 
sekretariatet.   Møteplan for 2018 vil bli lagt fram for kommunestyret 13.12.2017 for 
endelig godkjenning. 

 
Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Randi Dyrnes Rådmann – deltok under hele møtet 
Harriet Berntsen Ass. rådmann – deltok under hele møtet 
Andrea Fivelstad Økonomisjef – deltok under spørrehalvtimen, 

orienteringssakene og behandlingen av sak 
Ildri Solbakk Personalsjef – deltok under spørrehalvtimen og 

orienteringssakene. 
Liv Ingrid Horvli Skolesjef – deltok under spørrehalvtimen, 

orienteringssakene og behandlingen av sak 88/17. 
Anne Guri Aase Plansjef – deltok under hele møtet 
Bente Mosbakk Sjef for innvandrertjenesten – deltok under 

spørrehalvtimen og orienteringssakene 
Mona Reinset Barnehagesjef – deltok under spørrehalvtimen, 

orienteringssakene og behandlingen av sak 87/17 
Jan Erik Holthe Eiendomssjef – deltok under spørrehalvtimen, 

orienteringssakene og behandlingen av sak 87/17 
Eilif M. Lervik Teknisk sjef – deltok under spørrehalvtimen, 

orienteringssaken om nedleggelse av Sunndal 
asylsøkermottak og nedbemanningen. 

Ole Magne 
Ansnes 

Kultursjef – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssaken om nedleggelse av Sunndal 
asylsøkermottak og nedbemanningen. 

Kari Korsnes Helsesjef – deltok under behandlingen av sak 91/17. 
 
Møteprotokollen er ført av: 

_____________________ 

Brit Helene Resell 

utvalgssekretær 

 

Underskrift: 

Vi bekrefter med underskriftene våre at det som er ført i møteboka, er i samsvar med det som 
ble vedtatt på møtet. 

______________________ ______________________ _______________________ 
            Jonny Meland        Ståle Refstie            Lill-Elin Vangen 



              ordfører 
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PS 87/17 Økonomisk ramme for prosjekt Stortuva barnehage 
Rådmannens innstilling 

Sunndal kommunestyre godkjenner det fremlagte prosjektet for bygging av ny Stortuva 
barnehage. Prosjektet godkjennes innenfor en kostnadsramme på 45 mill kr. 2,5 mill kr av dette 
er økning av bevilget ramme på 0,5 mill kr til samme prosjekt i 2017. 

Riving av bygg samt deler av oppgradering av Morgrenda barnehage, totalt 3 mill kr finansieres 
over driftsbudsjettet med 2,4 mill kr fra disposisjonsfond og 0,6 mill kr i momskompensasjon. 
Resten av prosjektet, 42 mill kr finansieres med låneopptak på 33,6 mill kr og 8,4 mill kr i 
momskompensasjon. Dette innarbeides i finansieringsplanen til Sunndal kommune. 

 

Behandling i Økonomi- og planutvalget - 07.11.2017  

Bjørn Røkkum, leder for byggekomiteen, orienterte innledningsvis. 

 

Representanten Jørgen Singsdal, SP, la fram følgende tilleggsforslag: 

«Økonomi- og planutvalget ber administrasjonen om ei utgreiing om å omregulere heile eller 
deler av skulebygget om til næringsverksemd med formål å skape auka aktivitet i bygda.» 

 

VOTERING: 

Forslaget ble satt opp imot innstillingen.  Innstillingen ble vedtatt med 9 mot 2 stemmer avgitt 
for forslaget. 

 

Økonomi- og planutvalgets innstilling til kommunestyret: 

Sunndal kommunestyre godkjenner det fremlagte prosjektet for bygging av ny Stortuva 
barnehage. Prosjektet godkjennes innenfor en kostnadsramme på 45 mill kr. 2,5 mill kr av dette 
er økning av bevilget ramme på 0,5 mill kr til samme prosjekt i 2017. 

Riving av bygg samt deler av oppgradering av Morgrenda barnehage, totalt 3 mill kr finansieres 
over driftsbudsjettet med 2,4 mill kr fra disposisjonsfond og 0,6 mill kr i momskompensasjon. 
Resten av prosjektet, 42 mill kr finansieres med låneopptak på 33,6 mill kr og 8,4 mill kr i 
momskompensasjon. Dette innarbeides i finansieringsplanen til Sunndal kommune. 

 

Behandling i Kommunestyret - 22.11.2017  

Bjørn Røkkum, leder for byggekomiteen, orienterte innledningsvis. 

Eiendomssjef og sekretær i byggekomiteen Jan Erik Holthe presenterte løsningsforslaget fra Vibo 
Entreprenører. 

 

Økonomi- og planutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre godkjenner det fremlagte prosjektet for bygging av ny Stortuva 
barnehage. Prosjektet godkjennes innenfor en kostnadsramme på 45 mill kr. 2,5 mill kr av dette 
er økning av bevilget ramme på 0,5 mill kr til samme prosjekt i 2017. 



Riving av bygg samt deler av oppgradering av Mogrenda barnehage, totalt 3 mill kr finansieres 
over driftsbudsjettet med 2,4 mill kr fra disposisjonsfond og 0,6 mill kr i momskompensasjon. 
Resten av prosjektet, 42 mill kr finansieres med låneopptak på 33,6 mill kr og 8,4 mill kr i 
momskompensasjon. Dette innarbeides i finansieringsplanen til Sunndal kommune. 
 

 

PS 88/17 Søknad om tilskudd til Newtonsenter Sunndal 
Rådmannens innstilling 

Sunndal kommunestyre innvilger et tilskudd på kr. 1 500 000 til etablering av Newton-rom i 
Sunndal. Tilskuddet forutsetter at den øvrige finansieringen slik det er skissert i søknaden blir 
oppfylt. Tilskuddet dekkes over følgende fond: 

 

Fond Navn Beløp 

256080201 Læremidler i grunnskolen Kr. 649 000 

256080141 Periodisering flyktningemidler Kr. 851 000 

  = kr. 1 500 000 

 

Behandling i Økonomi- og planutvalget - 07.11.2017  

Ordfører Ståle Refstie ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han sitter som styreleder 
i Sunndal Næringsselskap AS.  Ståle Refstie fratrådte under behandlingen av habilitetsspørsmål.  
Varaordfører Janne Merete Rimstad Seljebø tiltrådte som ordstyrer. 

Rådmann Randi Dyrnes redegjorde for sine vurderinger og anser Ståle Refstie som habil.  
Økonomi- og planutvalget erklærte Ståle Refstie habil i behandlingen av saken, jf. 
Forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

 

Økonomi- og planutvalget sluttet seg enstemmig til innstillingen. 

 

Økonomi- og planutvalgets innstilling til kommunestyret: 

Sunndal kommunestyre innvilger et tilskudd på kr. 1 500 000 til etablering av Newton-rom i 
Sunndal. Tilskuddet forutsetter at den øvrige finansieringen slik det er skissert i søknaden blir 
oppfylt. Tilskuddet dekkes over følgende fond: 

 

Fond Navn Beløp 

256080201 Læremidler i grunnskolen Kr. 649 000 

256080141 Periodisering flyktningemidler Kr. 851 000 

  = kr. 1 500 000 
 
 

 

Behandling i Kommunestyret - 22.11.2017  



Ordfører Ståle Refstie ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han sitter som styreleder 
i Sunndal Næringsselskap AS.  Ståle Refstie fratrådte under behandlingen av 
habilitetsspørsmålet.  Varaordfører Janne Merete Rimstad Seljebø tiltrådte som ordstyrer. 

Rådmann Randi Dyrnes redegjorde for de faktiske forhold i saken som har betydning for 
habilitetsspørsmålet: Sunndal Næringsselskap AS (SUNS) er ikke direkte part i saken, samt at den 
konkrete saken som foreligger er et stort strategisk prosjekt.  På bakgrunn av dette vurderer 
derfor rådmannen Ståle Refstie som habil etter Forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

Kommunestyret erklærte ordfører Ståle Refstie habil i behandlingen av saken med 18 mot 8 
stemmer, jf. Forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

 

Representanten Steinar Husby, V, fremmet følgende tilleggsforslag: 

«Før Sunndal kommune vil påta seg et eventuelt driftsansvar, skal økonomi- og planutvalget og 
kommunestyret godkjenne et forslag på en driftsmodell til Newtonsenteret.» 
 
Representanten Erling Rød, FrP, fremmet følgende forslag: 
«Driftskostnader mangler.  Saken utsettes.» 
 
Under debatten fremmet rådmannen følgende endring i sin innstilling, på bakgrunn av en feil i 
saksopplysningene: 
« 

Fond Navn Beløp 

256080141 Periodisering flyktningemidler Kr. 1 500 000 

  = kr. 1 500 000 

« 
 
Kommunestyret sluttet seg til rådmannens endringer i innstillingen. 
 
VOTERING: 
Det ble først votert over utsettelsesforslaget, som falt med 3 mot 24 stemmer. 
Deretter ble det votert over økonomi- og planutvalgets innstilling med rådmannens endring, 
som ble vedtatt med 26 mot 1 stemme. 
Til slutt ble det votert over tilleggsforslaget, som ble vedtatt med 25 mot 2 stemmer. 
 
Kommunestyret har etter dette fattet slikt vedtak: 
 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre innvilger et tilskudd på kr. 1 500 000 til etablering av Newton-rom i 
Sunndal. Tilskuddet forutsetter at den øvrige finansieringen slik det er skissert i søknaden blir 
oppfylt. Tilskuddet dekkes over følgende fond: 

 

Fond Navn Beløp 

256080141 Periodisering flyktningemidler Kr. 1 500 000 

  = kr. 1 500 000 

 



Før Sunndal kommune vil påta seg et eventuelt driftsansvar, skal økonomi- og planutvalget og 
kommunestyret godkjenne et forslag på en driftsmodell til Newtonsenteret. 
 

 

 

PS 89/17 Strategisk samarbeid om næringsutvikling Surnadal og 
Sunndal - videre samarbeid fra 2018 
Rådmannens innstilling 

1. Sunndal kommune inngår fornyet «Samarbeidsavtale om arbeid med næringsutvikling 
mellom Surnadal og Sunndal kommune perioden 2018-2021» (Su-Su Programmet). 

2. Sunndal kommune yter et tilskudd fra næringsfondet på 1,0 mill. kr pr år i 
avtaleperioden, i tillegg til 0,5 mill. kr pr år i egeninnsats / midler til programledelse og 
drift. 

3. Kommunene skal i fellesskap gjennomføre et eget prosjekt basert på Innovasjon Norges 
verktøy «Næringsvennlig kommune» fra 2018.  Det forutsettes at dette prosjektet 
finansieres innenfor samarbeidsavtalen jfr. pkt. 1 og 2.  

4. Sunndal kommune tar følgende forbehold i vedtaket: 
a. Surnadal kommune gjør tilsvarende vedtak. 
b. Møre og Romsdal fylkeskommune bidrar med et tilskudd på 1,5 mill. kr pr år i 

avtaleperioden.  
c. Lokalt næringsliv deltar gjennom egeninnsats og/eller kapital i utviklingstiltak / 

samarbeidsprosjekter minimum verdsatt til 2,0 mill. kr årlig. 
 

Behandling i Økonomi- og planutvalget - 31.10.2017  

Ordfører Ståle Refstie ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han sitter som styreleder 
i Sunndal Næringsselskap AS.  Rådmann Randi Dyrnes redegjorde for de faktiske forhold i saken 
som har betydning for habilitetsspørsmålet: Sunndal Næringsselskap AS (SUNS) er ikke direkte 
part i saken, forholdet mellom SUNS og kommunen er regulert i et bestillingsdokument som er 
behandlet i kommunestyret, samt at den konkrete saken som foreligger er en strategisk 
beslutning om et videre samarbeid.  På bakgrunn av dette vurderer derfor rådmannen Ståle 
Refstie som habil.  Utvalget sluttet seg til rådmannens vurderinger og erklærte enstemmig 
Refstie habil i behandlingen av saken, jf. Forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Økonomi- og planutvalgets innstilling til kommunestyret: 

1. Sunndal kommune inngår fornyet «Samarbeidsavtale om arbeid med næringsutvikling 
mellom Surnadal og Sunndal kommune perioden 2018-2021» (Su-Su Programmet). 

2. Sunndal kommune yter et tilskudd fra næringsfondet på 1,0 mill. kr pr år i 
avtaleperioden, i tillegg til 0,5 mill. kr pr år i egeninnsats / midler til programledelse og 
drift. 

3. Kommunene skal i fellesskap gjennomføre et eget prosjekt basert på Innovasjon Norges 
verktøy «Næringsvennlig kommune» fra 2018.  Det forutsettes at dette prosjektet 
finansieres innenfor samarbeidsavtalen jfr. pkt. 1 og 2.  



4. Sunndal kommune tar følgende forbehold i vedtaket: 
d. Surnadal kommune gjør tilsvarende vedtak. 
e. Møre og Romsdal fylkeskommune bidrar med et tilskudd på 1,5 mill. kr pr år i 

avtaleperioden.  
f. Lokalt næringsliv deltar gjennom egeninnsats og/eller kapital i utviklingstiltak / 

samarbeidsprosjekter minimum verdsatt til 2,0 mill. kr årlig. 
 

 

Behandling i Kommunestyret - 22.11.2017  

Ordfører Ståle Refstie ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han sitter som styreleder 
i Sunndal Næringsselskap AS.  Rådmann Randi Dyrnes redegjorde for de faktiske forhold i saken 
som har betydning for habilitetsspørsmålet: Sunndal Næringsselskap AS (SUNS) er ikke direkte 
part i saken, forholdet mellom SUNS og kommunen er regulert i et bestillingsdokument som er 
behandlet i kommunestyret, samt at den konkrete saken som foreligger er en strategisk 
beslutning om et videre samarbeid.  På bakgrunn av dette vurderer derfor rådmannen Ståle 
Refstie som habil etter forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

Kommunestyret erklærte Refstie habil i behandlingen av saken med 19 mot 7 stemmer, jf. 
Forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

 

Økonomi- og planutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

1. Sunndal kommune inngår fornyet «Samarbeidsavtale om arbeid med næringsutvikling 
mellom Surnadal og Sunndal kommune perioden 2018-2021» (Su-Su Programmet). 

2. Sunndal kommune yter et tilskudd fra næringsfondet på 1,0 mill. kr pr år i 
avtaleperioden, i tillegg til 0,5 mill. kr pr år i egeninnsats / midler til programledelse og 
drift. 

3. Kommunene skal i fellesskap gjennomføre et eget prosjekt basert på Innovasjon Norges 
verktøy «Næringsvennlig kommune» fra 2018.  Det forutsettes at dette prosjektet 
finansieres innenfor samarbeidsavtalen jfr. pkt. 1 og 2.  

4. Sunndal kommune tar følgende forbehold i vedtaket: 
g. Surnadal kommune gjør tilsvarende vedtak. 
h. Møre og Romsdal fylkeskommune bidrar med et tilskudd på 1,5 mill. kr pr år i 

avtaleperioden.  
i. Lokalt næringsliv deltar gjennom egeninnsats og/eller kapital i utviklingstiltak / 

samarbeidsprosjekter minimum verdsatt til 2,0 mill. kr årlig. 
 

 

 

PS 90/17 Høringsuttale - Utviklingsplan for Helse Møre og Romsdal 
HF 
Rådmannens innstilling 



Sunndal kommune gir slik høringsuttale til Utviklingsplan for Helse Møre og Romsdal HF og de 
konkrete spørsmålene som det bes om synspunkter på: 

1. Gir faktagrunnlaget ei god framstilling av dagens situasjon?                                                
Utviklingsplanen gir en overordnet oversikt over organisering og aktivitet i Helse Møre 
og Romsdal (HMR).  

2. Er utviklingsdriverne og endringsfaktorene for utviklingen i helsetjenestene tilstrekkelig 
belyst?                                                                                                                                     
Sunndal kommune mener at det i utviklingsplanen er lagt for lite vekt på intensjonene 
bak Samhandlingsreformen, der det legges føringer på å bygge opp og ut tjenester der 
pasientene bor. Vårt inntrykk er at utviklingsplanen noe ensidig styrker de sentrale 
sykehusmiljøene i fylket ved å ruste disse opp med ny teknologi og styrket 
fagkompetanse i og rundt sykehusene (byene) med eget fagpersonell og 
avtalespesialister. Vi mener at befolkningen ute i kommunene, ofte med lange 
kjøreavstander og avhengige av ferger, i tillegg har behov for et desentralisert tilbud for 
oppfølging av spesielt eldre og kronikere. 

3. I planen er det satt opp noen prioriterte innsatsområder innenfor de ulike perspektivene 
(klinikknivå, foretaksnivå og samhandling). Er det andre områder som bør løftes fram 
for å sikre fremtidsrettet pasientbehandling?                                                                             
Sunndal kommune mener at både Brukerperspektivet og det Samfunnsøkonomiske 
perspektivet burde hatt en bredere plass i planen. Vi mener det ville være en stor 
samfunnsøkonomisk gevinst dersom oppfølging av eldre og pasienter med kroniske 
lidelser blir fulgt opp av andrelinjetjenesten og eller avtalespesialister nær der de bor. I 
tillegg er vår erfaring en svært god brukertilfredshet både for pasienten, og for 
pårørende som slipper å ta fri fra sitt arbeid for å følge sitt barn eller gamle foreldre til 
sykehuset. Dette er pasientens helsetjeneste i praksis.  
 

4. Vil tiltakene som er skissert i kapittel 6 være med på å møte utviklingen i 
helsetjenestene? Er det andre tiltak som bør løftes fram i planperioden?                    
Sunndal kommune er ikke enig i vurderingen som er gjort av nåværende og fremtidig 
drift av Sunndal DMS med tilråding om avvikling av dagens tilbud med ortoped, røntgen 
og blodtapping (Kapittel 2.9.6.2 og 2.9.6.3 og kap. 6).                                                               
Det pekes i rapporten på at det er for sjeldent bruk av kostbart utstyr som kun en dag 
per uke for røntgenapparatet. Det vises videre til en for lite effektiv drift ved Sunndal 
DMS med stadig mindre bruk av tjenestene, pasienter som ikke møter til timene og 
lange arbeidsdager for personalet fra helseforetaket som reiser til Sunndal. I tillegg 
vises det til mangel på personale i sykehuset som kan hindre effektiv sykehusdrift når 
disse har sine arbeidsdager i Sunndal.                                                                                                                                                                  
Sunndal DMS er det eneste desentraliserte tilbudet i Helse Møre og Romsdal HF. 
Sunndal kommune har i tett samarbeid med helseforetaket bygget opp og 
videreutviklet tilbudene ved Sunndal DMS. Vi mener at vi i samarbeid med 
helseforetaket har fått til et tilbud som ivaretar brukerne på Indre Nordmøre på en god 
måte. Som vist nedenfor har det også vært enighet om kostnadsfordelingen ved 
investeringene som er gjort. 
- Ved etableringen av røntgen i Sunndal var det enighet om en kostnadsfordeling der 

kommunen kostet oppgradering av røntgen-rommet til dagens standard, mens 
helseforetaket kjøpte inn røntgenapparatet. 



- Ved etableringen av blodtappestasjonen var det behov for 2 blodtappestoler. 
Sunndal kommune gikk til innkjøp av en ny blodtappestol, mens helseforetaket 
bidro med en brukt. 

Gjennom uformelle samtaler med personalet fra helseforetaket har vi fått kun positive 
tilbakemeldinger på godt frammøte og tilfredse brukere som er glade for å slippe en 
lang reisevei til sykehuset. Det vises også til liten og lite effektiv drift ved Sunndal DMS. 
Dersom en sammenlikner antall konsultasjoner i 2013 og 2016, vil en se at antall 
konsultasjoner for alle tilbud har økt disse årene bortsett fra psykiatri – der tilbudet ble 
nedlagt pga. intern omorganisering i HMR i 2016. Sunndal stiller seg derfor uforstående 
til påstanden om mindre bruk av tilbudet i Sunndal og at pasientene ikke møter til 
timene. Dersom en sammenlikner antall årsverk og konsultasjoner utført ved Sunndal 
DMS og avtalespesialistene, kommer også Sunndal bra ut. Vi mener at dette viser at det 
er utviklet en god og effektiv driftsmodell ved Sunndal DMS. 
 

            I en framtid med stadig flere eldre og kronikere som skal følges opp er Sunndal enig i at 
            dette kan være aktuelle og viktige tilbud å legge til Sunndal DMS og å sikt bygge ut  
            Sunndal DMS med en styrking av disse tilbudene. Vi støtter derfor arbeidsgruppas  
            anbefalinger om å etablere ei arbeidsgruppe som utreder om nye tilbud kan legges til  
            Sunndal DMS. Dette må skje i nær sammenheng med SNR (Sykehuset Nordmøre og  
            Romsdal), slik at en ser det i sammenheng med tilbudet som skal planlegges i  
            Kristiansund. 
 

Det er viktig for Sunndal kommune å gjenta og understreke at vi i samarbeid med 
helseforetaket har utviklet et svært velfungerende tilbud for befolkningen på Indre 
Nordmøre ved Sunndal DMS. Et tilbud som både er svært gunstig samfunnsøkonomisk 
med korte reiseavstander og med svært god brukertilfredshet.  
Fordi vi har fått til dette, mener vi at det er svært lite gunstig med eventuelle 
forandringer i tilbudene ved Sunndal DMS før vi vet hva det nye sykehuset vil 
inneholde. Vi ber derfor om at tilbudene innen ortopedi, røntgen og blodtapping 
beholdes inntil dette er endelig avklart, og at det da gjøres en ny vurdering av disse 
tilbudene. 
 

5. Satsningsområdene og prioriteringene i utviklingsplanen må være innenfor de 
økonomiske rammene vi forventer å ha i årene fremover. Vil det være andre 
satsningsområder eller prioriteringer som bør gjøres for å sikre dette? 
Dette er vanskelig for oss å komme med innspill på. 

 

Behandling i Kommunestyret - 22.11.2017  

Helsesjef Kari Korsnes orienterte innledningsvis. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 

Vedtak: 

Sunndal kommune gir slik høringsuttale til Utviklingsplan for Helse Møre og Romsdal HF og de 
konkrete spørsmålene som det bes om synspunkter på: 

1. Gir faktagrunnlaget ei god framstilling av dagens situasjon?                                                
Utviklingsplanen gir en overordnet oversikt over organisering og aktivitet i Helse Møre 
og Romsdal (HMR).  



2. Er utviklingsdriverne og endringsfaktorene for utviklingen i helsetjenestene tilstrekkelig 
belyst?                                                                                                                                     
Sunndal kommune mener at det i utviklingsplanen er lagt for lite vekt på intensjonene 
bak Samhandlingsreformen, der det legges føringer på å bygge opp og ut tjenester der 
pasientene bor. Vårt inntrykk er at utviklingsplanen noe ensidig styrker de sentrale 
sykehusmiljøene i fylket ved å ruste disse opp med ny teknologi og styrket 
fagkompetanse i og rundt sykehusene (byene) med eget fagpersonell og 
avtalespesialister. Vi mener at befolkningen ute i kommunene, ofte med lange 
kjøreavstander og avhengige av ferger, i tillegg har behov for et desentralisert tilbud for 
oppfølging av spesielt eldre og kronikere. 

3. I planen er det satt opp noen prioriterte innsatsområder innenfor de ulike perspektivene 
(klinikknivå, foretaksnivå og samhandling). Er det andre områder som bør løftes fram 
for å sikre fremtidsrettet pasientbehandling?                                                                             
Sunndal kommune mener at både Brukerperspektivet og det Samfunnsøkonomiske 
perspektivet burde hatt en bredere plass i planen. Vi mener det ville være en stor 
samfunnsøkonomisk gevinst dersom oppfølging av eldre og pasienter med kroniske 
lidelser blir fulgt opp av andrelinjetjenesten og eller avtalespesialister nær der de bor. I 
tillegg er vår erfaring en svært god brukertilfredshet både for pasienten, og for 
pårørende som slipper å ta fri fra sitt arbeid for å følge sitt barn eller gamle foreldre til 
sykehuset. Dette er pasientens helsetjeneste i praksis.  
 

4. Vil tiltakene som er skissert i kapittel 6 være med på å møte utviklingen i 
helsetjenestene? Er det andre tiltak som bør løftes fram i planperioden?                    
Sunndal kommune er ikke enig i vurderingen som er gjort av nåværende og fremtidig 
drift av Sunndal DMS med tilråding om avvikling av dagens tilbud med ortoped, røntgen 
og blodtapping (Kapittel 2.9.6.2 og 2.9.6.3 og kap. 6).                                                               
Det pekes i rapporten på at det er for sjeldent bruk av kostbart utstyr som kun en dag 
per uke for røntgenapparatet. Det vises videre til en for lite effektiv drift ved Sunndal 
DMS med stadig mindre bruk av tjenestene, pasienter som ikke møter til timene og 
lange arbeidsdager for personalet fra helseforetaket som reiser til Sunndal. I tillegg 
vises det til mangel på personale i sykehuset som kan hindre effektiv sykehusdrift når 
disse har sine arbeidsdager i Sunndal.                                                                                                                                                                  
Sunndal DMS er det eneste desentraliserte tilbudet i Helse Møre og Romsdal HF. 
Sunndal kommune har i tett samarbeid med helseforetaket bygget opp og 
videreutviklet tilbudene ved Sunndal DMS. Vi mener at vi i samarbeid med 
helseforetaket har fått til et tilbud som ivaretar brukerne på Indre Nordmøre på en god 
måte. Som vist nedenfor har det også vært enighet om kostnadsfordelingen ved 
investeringene som er gjort. 
- Ved etableringen av røntgen i Sunndal var det enighet om en kostnadsfordeling der 

kommunen kostet oppgradering av røntgen-rommet til dagens standard, mens 
helseforetaket kjøpte inn røntgenapparatet. 

- Ved etableringen av blodtappestasjonen var det behov for 2 blodtappestoler. 
Sunndal kommune gikk til innkjøp av en ny blodtappestol, mens helseforetaket 
bidro med en brukt. 

Gjennom uformelle samtaler med personalet fra helseforetaket har vi fått kun positive 
tilbakemeldinger på godt frammøte og tilfredse brukere som er glade for å slippe en 
lang reisevei til sykehuset. Det vises også til liten og lite effektiv drift ved Sunndal DMS. 



Dersom en sammenlikner antall konsultasjoner i 2013 og 2016, vil en se at antall 
konsultasjoner for alle tilbud har økt disse årene bortsett fra psykiatri – der tilbudet ble 
nedlagt pga. intern omorganisering i HMR i 2016. Sunndal stiller seg derfor uforstående 
til påstanden om mindre bruk av tilbudet i Sunndal og at pasientene ikke møter til 
timene. Dersom en sammenlikner antall årsverk og konsultasjoner utført ved Sunndal 
DMS og avtalespesialistene, kommer også Sunndal bra ut. Vi mener at dette viser at det 
er utviklet en god og effektiv driftsmodell ved Sunndal DMS. 
 

            I en framtid med stadig flere eldre og kronikere som skal følges opp er Sunndal enig i at 
            dette kan være aktuelle og viktige tilbud å legge til Sunndal DMS og å sikt bygge ut  
            Sunndal DMS med en styrking av disse tilbudene. Vi støtter derfor arbeidsgruppas  
            anbefalinger om å etablere ei arbeidsgruppe som utreder om nye tilbud kan legges til  
            Sunndal DMS. Dette må skje i nær sammenheng med SNR (Sykehuset Nordmøre og  
            Romsdal), slik at en ser det i sammenheng med tilbudet som skal planlegges i  
            Kristiansund. 
 

Det er viktig for Sunndal kommune å gjenta og understreke at vi i samarbeid med 
helseforetaket har utviklet et svært velfungerende tilbud for befolkningen på Indre 
Nordmøre ved Sunndal DMS. Et tilbud som både er svært gunstig samfunnsøkonomisk 
med korte reiseavstander og med svært god brukertilfredshet.  
Fordi vi har fått til dette, mener vi at det er svært lite gunstig med eventuelle 
forandringer i tilbudene ved Sunndal DMS før vi vet hva det nye sykehuset vil 
inneholde. Vi ber derfor om at tilbudene innen ortopedi, røntgen og blodtapping 
beholdes inntil dette er endelig avklart, og at det da gjøres en ny vurdering av disse 
tilbudene. 
 

5. Satsningsområdene og prioriteringene i utviklingsplanen må være innenfor de 
økonomiske rammene vi forventer å ha i årene fremover. Vil det være andre 
satsningsområder eller prioriteringer som bør gjøres for å sikre dette? 
Dette er vanskelig for oss å komme med innspill på. 

 

 

PS 91/17 Retningslinjer for kommunale vigsler i Sunndal 
Rådmannens innstilling 

Kommunestyret vedtar følgende retningslinjer for kommunale vigsler i Sunndal: 

1. Ordfører, varaordfører og rådmann delegeres vigselsmyndighet. Brudeparet avgjør selv 
hvilken vigsler de vil ha.   

2. Vigselstilbudet omfatter de som defineres i ekteskapsloven samt andre kommuners 
innbyggere.  

3. Avtale om vigsel skal gjøres i god tid før selve seremonien. Gyldig prøvingsattest skal 
foreligge før avtale inngås.  

4. Vigsel avholdes i kommunestyresalen, Sunndal rådhus. Andre alternativer kan vurderes 
såfremt vigsler godkjenner det.  

5. Vigsel avholdes hverdager i tidsrommene 9-11 og 13-15.  
6. Vigselstilbudet er gratis. 
7. Ønsker ut over standard vigsel må administreres og betales av brudeparet selv.  



8. Kommunal vigsling innføres fra 1.1.2018 og kommunens retningslinjer evalueres ved behov 
og senest i 2020.   
 

Behandling i Kommunestyret - 22.11.2017  

Assisterende rådmann Harriet Berntsen orienterte innledningsvis. 

 

Representanten Steinar Husby, V, la fram følgende endringsforslag: 

«Pkt. 1. Ordfører, varaordfører, rådmann og folkevalgte som kommunestyret gir slik myndighet, 
delegeres vigselsmyndighet. Brudeparet avgjør selv hvilken vigsler de vil forespørre.» 

 

Steinar Husby trakk sitt endringsforslag under debatten.  Han la videre fram følgende 
oversendelsesforslag: 

«Oversendelsesforslag:  

Sunndal kommunestyre ber administrasjonen om å utrede et forslag på kommunale vigselsverv 
hvor kandidater uten folkevalgte verv kan søke om å bli folkevalgt til denne oppgaven.  

Det bør skrives et enkelt regelverk som beskriver og refererer vervets plikter og ansvar, samt 
kreve en beskrivelse av søkers bakgrunn og begrunnelse for å bli tildelt vervet. Søker bør også 
være bosatt og/eller ha et nært forhold til kommunen. 

Et slikt verv bør kun fylles når man har gode kandidater, og det er ønskelig at en kandidat skal 
ha vervet over lengre tid, gjerne minst i en valgperiode. Kommunen skal ikke ha noe økonomisk 
eller juridisk ansvar for dette vervet. Den folkevalgte kan ta seg betalt for mer krevende 
vigselstjenester utover det kommunens vigselsmyndige tilbyr.  

Andre folkevalgte/administrative personer som kan gis vigselsverv på deres eksisterende 
administrative/politiske verv, bør ikke vurderes til dette vervet.  

Flere bør kunne bli valgt hvis man har flere gode kandidater, Men søknader bør behandles maks 
en gang i året og antallet er ikke ubegrenset. Det bør søkes på nytt ved hver nye valgperiode for 
å beholde vervet.  

Behandlingen av oversendelsesforslaget forelegges kommunestyret innen utgangen av 2018.» 

 

VOTERING: 

Det ble først votert over innstillingen, som ble enstemmig vedtatt. 

Deretter ble det votert over oversendelsesforslag, som falt med 3 mot 24 stemmer. 

 

Kommunestyret har etter dette fattet slikt vedtak: 
 

Vedtak: 

Kommunestyret vedtar følgende retningslinjer for kommunale vigsler i Sunndal: 

1. Ordfører, varaordfører og rådmann delegeres vigselsmyndighet. Brudeparet avgjør selv 
hvilken vigsler de vil ha.   

2. Vigselstilbudet omfatter de som defineres i ekteskapsloven samt andre kommuners 
innbyggere.  



3. Avtale om vigsel skal gjøres i god tid før selve seremonien. Gyldig prøvingsattest skal 
foreligge før avtale inngås.  

4. Vigsel avholdes i kommunestyresalen, Sunndal rådhus. Andre alternativer kan vurderes 
såfremt vigsler godkjenner det.  

5. Vigsel avholdes hverdager i tidsrommene 9-11 og 13-15.  
6. Vigselstilbudet er gratis. 
7. Ønsker ut over standard vigsel må administreres og betales av brudeparet selv.  
8. Kommunal vigsling innføres fra 1.1.2018 og kommunens retningslinjer evalueres ved behov 

og senest i 2020.   
 

 

 

PS 92/17 Endelig godkjenning av ny politivedtekt 
Rådmannens innstilling 

Kommunestyret godkjenner revidert politivedtekt for Sunndal kommune.  Vedtekten 
oversendes Justis- og beredskapsdepartementet for stadfesting.  Ved kunngjøring av den 
stadfestede politivedtekten følges bestemmelsene i Forvaltningslovens § 38. 

 

Behandling i Kommunestyret - 22.11.2017  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

Kommunestyret godkjenner revidert politivedtekt for Sunndal kommune.  Vedtekten 
oversendes Justis- og beredskapsdepartementet for stadfesting.  Ved kunngjøring av den 
stadfestede politivedtekten følges bestemmelsene i Forvaltningslovens § 38. 
 

 


